
Zápis 

z 10. jednání 

Komise pro životní prostředí 

konaného dne 29. 8. 2024 

 

Přítomni: 

Tomáš Berka – předseda 

Martin Tvardek 

Miroslav Skarka 

Taťána Ujházy 

Petra Sekaninová 

Markéta Kozlová 

Renáta Friedlová 

Petr Salamon 

Aneta Kiszová 

Čestmír Jež 

 

Omluveni: 

 

Program jednání: 

 

1. Zahájení  

2. Schválení programu jednání 

3. Dobrosad 

4. Přednáška v terénu kolem řeky Morávky 

5. Přednáška ohledně pomologie 

6. Projednání návrhu aleje  

7. Třízení textilu v naší obci 

8. Diskuse 

9. Závěr 

K bodu 1 

 

Jednání zahájil předseda komise v 17:35 

 

K bodu 2 

 

Předseda komise představil návrh programu. 

Komise schvaluje návrh programu. 

 



Hlasovalo pro 10, proti 0, zdržel se 0 

Bylo přijato usnesení č. 10/1 

 

K bodu 3 

 

Předseda komise představil změny, které se udály během prázdnin v sadu. Konktrétně se 

jednalo o instalaci ekologického WC z firmy Biocultus. Odkaz na webové stránky společnosti: 

https://www.biocultus.com/. Odborná studie sadu měla být původně hotová do konce 

srpna. Kontaktovat odborníka ohledně frézování kořenů (firma, cena). Na podzim by měly 

být spuštěny dotační programy na výsadbu dřevin z AOPK. Pomolog Ing. at Ing. Tony Skřipčák 

dá informace, jakmile bude program spuštěn.  

 

K bodu 3 

 

Předseda komise informoval o změnách, které proběhly v sadu během prázdnin. Došlo k 

instalaci ekologického WC od firmy Biocultus (více informací na https://www.biocultus.com). 

Odborná studie sadu měla být dokončena do konce srpna. Je třeba kontaktovat odborníka 

kvůli frézování kořenů (firmu a cenu). Na podzim by měly být spuštěny dotační programy na 

výsadbu dřevin z AOPK, o podrobnosti se postará pomolog Ing. Tony Skřipčák, jakmile bude 

program spuštěn. V dalších fázích bychom rádi instalovali lavičky a navrhli edukativní stezku. 

 

Brigáda 7. 9. 2024 

 

Obec žádá o pomoc s parkováním – bude třeba zajistit osobu, která bude organizovat 

parkování podél silnice. Zodpovědnou osobou bude člen Martin Tvardek. Občerstvení a 

nářadí budou zajištěny. Součástí brigády bude slavnostní otevření nového WC v sadu. 

Hlavními úkoly jsou rozvoz štěpky ke zbývajícím stromům, hrabání a úklid pořezaných větví. 

V případě nedokončené práce bude případně domluven další termín brigády. 

 

Hlasovalo pro 10, proti 0, zdržel se 0 

Bylo přijato usnesení  10/2 

 

K bodu 4 

 

19. září 2024 od 16:00 proběhne přednáška v terénu kolem řeky Morávky pod vedením člena 

pana Skarky. Půjde se tentokrát proti proudu řeky. Sraz je naplánovaný u Kačabaru. 

 

Hlasovalo pro 10, proti 0, zdržel se 0 

Bylo přijato usnesení č. 10/3 

 

 

https://www.biocultus.com/
https://www.biocultus.com/


K bodu 5 

 

12. 9. 2024 proběhne od 17:00 v hasičárně odborná přednáška s pomologem Tony 

Skřipčákem na téma ovocné stromy pro 21. století. 

 

Hlasovalo pro 10, proti 0, zdržel se 0 

Bylo přijato usnesení č. 10/4 

 

K bodu 6 

 

Na schůzi byl předložen návrh náhradní výsadby za uhynulé jeřabiny podél komunikace (alej 

u dálnice). Obec navrhuje výsadbu 18 vzrostlejších stromů (2–3 m), konkrétně javorů, lip, 

dubů a třešní. Po projednání jsme doporučili výsadbu lískových ořechů, lip, jabloní a třešní 

ptačích. Obec plánuje do budoucna obnovu i dalších úseků aleje podél této komunikace. 

 

Hlasovalo pro 10, proti 0, zdržel se 0 

Bylo přijato usnesení č. 10/5 

 

 

K bodu 7 

 

Proběhla diskuse, která se týkala třídění textilu a jeho následného ukládání na skládky. Od 

18. července 2024 vstoupilo v platnost nařízení (EU) č. 2024/1781 o ekodesignu, které 

stanovuje rámec pro udržitelnost výrobků. Cílem je zajistit delší životnost, lepší energetickou 

účinnost, opravitelnost a recyklovatelnost produktů. Obec má k dispozici kontejner na textil 

vedle sběrného dvora. Textil už se nebude moci vyvážet na skládky. 

 

Hlasovalo pro 10, proti 0, zdržel se 0 

Bylo přijato usnesení č. 10/6 

 

Závěr: 

 

Termín další schůze bude upřesněn po domluvě s ostatními členy komise. 

 

 

 

 

Zapsal: Tomáš Berka, předseda 

 

 

 



Komise pro životní prostředí 

 

Usnesení 

z 10. jednání komise pro životní prostředí 

ze dne 29. 8. 2024 

 

 

10/1  Schvaluje 

 Program 9. jednání komise pro životní prostředí 

 

10/2 Bere na vědomí  

 Informace ohledně průběhu prací během prázdnin a brigády v Dobrosadu  

 

10/3  Bere na vědomí 

Informace ohledně přednášky v terénu kolem řeky Morávky, která se bude konat 19. 

září od 16:00 pod vedením člena p. Skarky 

 

10/4 Bere na vědomí 

Informace ohledně pomologické přednášky na téma ovocné stromy pro 21. století, 

která se bude konat 12. září v hasičárně od 17. hodin pod vedením p. Tonyho 

Skřipčáka.  

 

10/5 Bere na vědomí a navrhuje 

Informace ohledně výsadby aleje stromů u komunikace vedle dálnice. Současně 

navrhuje vysadit tyto druhy stromů: lískové ořechy, jabloně, lípy a třešně. 

   

10/6 Bere na vědomí 

 Informace ohledně EKODESIGNU a recyklaci textilu.  

 

 

 

Zapsal: Tomáš Berka, předseda 

 


